
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

  Αθήνα, 14/04/2021 

Της:   Μαρίας Αθανασίου, βουλευτού Β’2 Δυτικού Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Υγείας 
  
  
 
ΘΕΜΑ:  «Συνέχιση χορήγησης του εμβολίου “Astra Zeneka”, παρά τις σπάνιες, αλλά 

σοβαρότατες  επιπλοκές του» 
 

Κύριε Υπουργέ, 

Αν και τα περιστατικά θρομβώσεων, μετά από τον εμβολιασμό με το εμβόλιο της «Astra 
ZENEKA», αφορούν σε άτομα, που είναι, κυρίως, γυναίκες, κάτω των 55 ετών, εντούτοις, 
η Εθνική Επιτροπή Εμπειρογνωμόνων στην χώρα μας αποφάσισε τον εμβολιασμό με το 
συγκεκριμένο εμβόλιο στα άτομα άνω των 30 ετών. Στον αντίποδα, αξίζει να σημειωθεί ότι, 
χώρες της Ευρώπης, όπως η Γαλλία, η Ιταλία, η Γερμανία και η Ισπανία, αποφάσισαν να 
χορηγείται το συγκεκριμένο εμβόλιο σε άτομα άνω των 55 ή άνω των 60 ετών, ενώ, 
σύμφωνα με δημοσίευμα της ενημερωτικής ιστοσελίδας «KATHIMERINI.gr.», της 12-3-
2021, η Δανία και η Νορβηγία αποφάσισαν να προχωρήσουν στην αναστολή χορήγησής 
του ανωτέρω εμβολίου, λόγω εμφάνισης θρόμβων στο αίμα ορισμένων εμβολιασμένων. 
Το επιχείρημα που υιοθετείται από τους ειδικούς, περί του ότι: "η αποδεδειγμένη 
αποτελεσματικότητα του εμβολίου υπερτερεί σημαντικά έναντι της εξαιρετικά μικρής 
πιθανότητας εμφάνισης αυτού του συνδρόμου με θρόμβωση και θρομβοπενία",  είναι μία 
αιτιολόγηση, ωστόσο, όχι ιδιαίτερα επιτυχής και εύστοχη, καθώς, καμία ανθρώπινη ζωή 
δεν περισσεύει, αντιθέτως, η απόλυτη διαφύλαξη όλων είναι κάτι αδιαπραγμάτευτο.  
 
Επιπλέον, υπενθυμίζουμε ότι, το εν λόγω εμβόλιο, αλλά και όλα όσα κυκλοφορούν, 
όπως πολλάκις έχουμε επισημάνει και επιφυλαχθεί, έχει λάβει άδεια έκτακτης ανάγκης 
από τους αρμόδιους ρυθμιστικούς φορείς, ώστε να χορηγείται σε υγιείς, με προοπτική 
να αποφευχθεί να νοσήσουν ποτέ οι εν λόγω από τον κορωνοϊό. Επιπρόσθετα, ο ΕΜΑ, 
τηρώντας αποστάσεις, άφησε στην διακριτική ευχέρεια κάθε χώρας την απόφαση για 
πιθανό ηλικιακό περιορισμό, ως προς τη χορήγηση αυτού του εμβολίου, αφού ληφθεί  
υπόψη το εμβολιαστικό της πρόγραμμα και η ποσότητα διαθεσίμων εμβολίων. 
 
Τέλος, όπως αναφέρει δημοσίευμα της ενημερωτικής ιστοσελίδας «in.gr», της 27-4-2021, 
ο καθηγητής Παθολογίας - Ανοσολογίας του ΕΚΠΑ και μέλος της επιτροπής φάρμακο-
επαγρύπνησης, κ. Βλαχογιαννόπουλος, αναφέρει ότι, σε επιστολή της, η ίδια η εταιρεία 
«Astra Zeneca» αναφέρεται στην πιθανότητα θρόμβο-εμβολικών επεισοδίων ή 
θρομβοπενίας, ενώ αναφέρεται ότι: "η συγκεκριμένη επιστολή έχει καθυστερήσει να 
κοινοποιηθεί στους επιφορτισμένους με τους εμβολιασμούς επαγγελματίες υγείας ". 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
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Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  
 
1. Επαληθεύετε το ότι, ο εμβολιασμός με το εμβόλιο της «Astra Zeneca» εξακολουθεί 
απρόσκοπτα, ελλείψει επάρκειας δόσεων άλλων εμβολίων; 
 
2. Επαληθεύετε το ότι, ο εμβολιασμός με το εμβόλιο της «Astra Zeneca» εξακολουθεί 
απρόσκοπτα στη χώρα μας, παρά τις σοβαρότατες επιπλοκές που έχουν βεβαιωμένα 
παρατηρηθεί, μόνο και μόνο για να μην υπάρξει απόκλιση  από το αρχικό εμβολιαστικό 
σας πλάνο; 
 
3. Με ποιο σκεπτικό αποφασίστηκε η συνέχιση χορήγησης του ανωτέρω εμβολίου σε 
άτομα άνω των 30 ετών, παρ’ όλο που οι έως σήμερα εμφανιζόμενες περιπτώσεις 
εγκεφαλικών ή  φλεβικών θρομβώσεων αφορούν, κυρίως, σε γυναίκες ηλικίας κάτω των 
60 ετών; 
 
4. Σε ποιο βαθμό παρακολουθούνται συστηματικά οι εμβολιασμένοι και καταγράφονται τα 
τυχόν συμπτώματα παρενεργειών, ειδικά του ανωτέρω εμβολίου, δεδομένου ότι, 
πρόκειται  για νέο εμβόλιο, με άδεια έκτακτης ανάγκης, που χρησιμοποιείται για 
πρώτη φορά σε μαζική έκταση; 
 
5. Είναι αληθές το ότι, η ίδια η εταιρεία «Astra Zeneca», στην ως άνω επιστολή της, 
αναφέρει ότι: "οι επαγγελματίες υγείας θα πρέπει να βρίσκονται σε επιφυλακή όσον 
αφορά την εμφάνιση σημείων και συμπτωμάτων θρομβο-εμβολιακών επεισοδίων ή 
θρομβοπενίας, αν και αυτές οι περιπτώσεις είναι σπάνιες» …και ότι: «τα άτομα που έχουν 
εμβολιαστεί θα πρέπει να βρίσκονται σε επιφυλακή σχετικά με την εμφάνιση ορισμένων 
κλινικών σημείων και συμπτωμάτων που απαιτούν άμεση ιατρική βοήθεια»; 
 
6. Για ποιο λόγο η επιστολή της εταιρείας «Astra Zeneca» καθυστέρησε να κοινοποιηθεί 
στους Υγειονομικούς; 
 

 

 

Η ερωτώσα βουλευτής  
 
 
ΜΑΡΙΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ 
 

 




